
10 otázek pro ... Barboru Vlachovou
JUDr. Mgr. Barbora Vlachová, Ph.D., LL.M. působí v advokátní kanceláři PORTOS, kde vede právní
tým specializovaný na právo IT, kybernetickou bezpečnost a ochranu osobních údajů. Působí rovněž
jako pedagog na Policejní akademii České republiky a Vysoké škole ekonomie a managementu.
Pravidelně publikuje, je např. autorkou komentáře k zákonu o elektronických komunikacích a
spoluautorkou komentáře k zákonu o kybernetické bezpečnosti a zákonu o zpracování osobních
údajů. Vystupuje také na odborných konferencích a seminářích. Je členkou sekce České advokátní
komory pro IT a GDPR a působí jako rozhodce u Rozhodčího soudu při Hospodářské komoře ČR a
Agrární komoře ČR. Aktivně působí v české pobočce organizace AFCEA (Armed Forces
Communications & Electronics Association). Je držitelkou ocenění Právník roku 2023 v kategorii
Právo IT.

 

1. Co máte na své práci nejraději?
Na své práci mám ráda různorodost, protože každý případ mého klienta představuje samostatnou
výzvu. Z každodenní advokátní praxe si ráda odskočím do lektorské činnosti, kde se naopak hodí mít
i praktické zkušenosti a propojit tak teorii s praxí.

2. Který předmět byl na studiích Vaším nejoblíbenějším a proč? A který jste naopak neměla
ráda vůbec?
Mým nejoblíbenějším předmětem bylo mezinárodní právo soukromé, které je mezi studenty většinou
neoblíbené. U mě zabodoval natolik, že jsem si jej pak vybrala i jako obor svého doktorského studia.
Co se naopak týče neoblíbených předmětů, nebavily mě hlavně předměty, jejichž využití v právní
praxi je omezené, např. sociologie.

3. Čím Vás dokáží studenti překvapit?
Se studenty se setkávám jak u nás v advokátní kanceláři, tak i na svých přednáškách a seminářích.
Studenti mě dokáží překvapit svou kreativitou a schopností nalézat originální řešení problémů. Často
přicházejí s nápady, které mě dovedou přimět přehodnotit některé zaběhnuté postupy a úhly
pohledu. Na druhou stranu mě někdy dokáží překvapit i negativně, což je většinou způsobeno
pokročilým stupněm digitální demence.

4. Proč jste se rozhodla stát právníkem?
Volba povolání pro mě byla celkem jasná, neboť je u nás právničina rodinnou tradicí, nebo možná
rodinným prokletím. Advokacie mi přitom byla ze všech právnických profesí, které jsem si měla
možnost vyzkoušet, nejbližší.

5. Kdo Vás v životě – tom pracovním i soukromém – nejvíce motivuje?
Tady je odpověď snadná, jsou to mé děti, a to v obou případech. Na dětech vidím, že skutečně platí,
že „příklady táhnou“. Proto se snažím jít dětem tím nejlepším příkladem.

6. Knížka, kterou jste četla naposled?
Naposledy jsem četla svou vlastní knížku (ach, ty korektury) – komentář k zákonu o ochraně



spotřebitele.

7. Kde se vidíte za 10 let?
Chtěla bych zůstat v advokacii a dále se rozvíjet i v kariéře akademické. Zároveň doufám, že se mi
podaří dosáhnout rovnováhy mezi pracovním a osobním časem.

8. Co byste vzkázala mladým lidem, kteří uvažují o právnické profesi?
Mladým lidem bych vzkázala, že právnická profese je nejen krásná, ale také velmi přínosná. Nabízí
širokou škálu oborů, ve kterých je možné se realizovat, takže si každý najde to, co ho skutečně baví a
kde může rozvíjet své silné stránky. Navíc poskytuje vynikající příležitosti pro osobní a profesní růst.

9. Jaké jsou Vaše silné stránky a jaké ty slabé?
Moje silné stránky zahrnují především moji pracovitost. Mám tendenci se plně ponořit do projektů a
snažím se vždy dosáhnout co nejlepších výsledků. Vytrvalost mi rovněž pomáhá překonávat překážky
a nevzdávat se, když narazím na problémy nebo složité situace. Na druhé straně, jednou z mých
slabých stránek je neschopnost říkat ne. Někdy se mi stává, že se nechám přetížit množstvím
povinností, což může vést ke stresu a pocitu vyčerpání. Neustále se však snažím tuto slabou stránku
překonávat tím, že se učím lépe organizovat svůj čas a více prioritizovat úkoly, které mám na
starosti. Uvědomuji si, že je důležité stanovovat si hranice a zachovat si prostor pro vlastní potřeby i
odpočinek.

10. Jací lidé Vás nejvíce dokáží rozčílit?
Lidé, kteří mě nejvíce rozčilují, jsou ti, jejichž hloupost často komplikuje věci, které by mohly být
snadno vyřešeny. Zároveň mě velmi rozčiluje zákeřnost, protože tito lidé záměrně působí škodu
ostatním svým jednáním, často s úmyslem ublížit či manipulovat situace ve svůj prospěch za každou
cenu.
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